



**MANITOBA
LEGISLATIVE ASSEMBLY**

**ANNUAL REPORT
OF
THE CONFLICT OF INTEREST
COMMISSIONER**

Mr. Ron Perozzo, Q.C.

2011



MANITOBA LEGISLATIVE ASSEMBLY
Office of the Conflict of Interest Commissioner
1015- 405 Broadway
Winnipeg MB
R3C 3L6

February 6, 2012.

The Honourable Daryl Reid
Speaker of the Legislative Assembly
Province of Manitoba
Rm. 244 Legislative Building
Winnipeg MB R3C 0V8

Mr. Speaker,

I am pleased to present my report to you pursuant to section 19.5(2) of the *Legislative and Executive Conflict of Interest Act*.

Copies will be distributed in accordance with Rule 24(2).

Sincerely yours,

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Ron Perozzo".

Ron Perozzo, Q.C.
Conflict of Interest Commissioner

Ron Perozzo, Q.C.
Conflict Of Interest Commissioner, Province of Manitoba
1015 – 405 Broadway, Winnipeg, MB R3C 3L6
Ph. (204)948-1018

CONFLICT OF INTEREST COMMISSIONER
ANNUAL REPORT
2011

The *Legislative Assembly and Executive Council Conflict of Interest Act* of Manitoba is the primary legislation in Manitoba that provides standards to assist members of the Legislative Assembly in ensuring that they are acting appropriately in performance of their duties.

Under the provisions of the *Manitoba Legislative Assembly and Executive Council Conflict of Interest Act*, every member of the Legislature is required within 15 days of the beginning of each session of the Legislature to file with the Clerk of the Legislative Assembly a statement disclosing assets and interests in accordance with section 12 of the Act.

In addition, every member is required to meet with the Conflict of Interest Commissioner to review the statement and to seek advice, if required, regarding his/her obligations under the Act.

I am pleased to report that I have once again received excellent cooperation from the members of the house. In October and November, I met with all 57 members of the Assembly. The bulk of the meetings took place during the October sitting of the Legislature and I want to express my gratitude to the members all of whom were most cooperative in scheduling meetings during a relatively short period of time. This year there were 14 fourteen new members of the Legislature as a result of the October election. It was a pleasure to meet each of these enthusiastic new members.

As always, throughout the year I had a number of conversations with members on various issues under the Act. No formal opinions were requested this year.

In September, I attended the annual meeting of the Canadian Conflict of Interest Commissioners Network (CCOIN) in Victoria. As I noted last year the opportunity to meet with commissioners from other jurisdictions and hear from some of the foremost experts in the field of conflict of interest was invaluable.

One cannot help but learn from discussions with members of the network on best practices and what works best in various pieces of legislation. The personal contacts established enable one to draw on extensive expertise when needed.

In closing, in addition to acknowledging the cooperation of the members and their staffs in arranging meetings I would also like to thank Ms. Holly Mackling and Mr. Fred Bryans from the office of the Administration and Finance Branch of the Legislative Assembly of Manitoba for their assistance over the past year.

Respectfully submitted,

A handwritten signature in cursive script, appearing to read "Ron Perozzo". The signature is written in dark ink and is positioned above the printed name.

Ron Perozzo, QC



**ASSEMBLÉE LÉGISLATIVE
DU MANITOBA**

**RAPPORT ANNUEL
DU
COMMISSAIRE
AUX CONFLITS D'INTÉRÊTS**

M. Ron Perozzo, c.r.

2011



ASSEMBLÉE LÉGISLATIVE DU MANITOBA
Bureau du commissaire aux conflits d'intérêts
405, Broadway, bureau 1015
Winnipeg (Manitoba) R3C 3L6

Le 6 février 2012

Monsieur Daryl Reid
Président de l'Assemblée législative
Province du Manitoba
Palais législatif, bureau 244
Winnipeg (Manitoba) R3C 0V8

Monsieur le Président,

Je suis heureux de vous présenter le présent rapport, conformément au paragraphe 19.5(2) de la *Loi sur les conflits d'intérêts au sein de l'Assemblée législative et du Conseil exécutif*.

Des copies du présent rapport seront distribuées, conformément à la règle 24(2).

Je vous prie d'agréer, Monsieur le Président, mes salutations distinguées.

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Ron Perozzo', written over the printed name and title below.

Ron Perozzo, c.r.
Commissaire aux conflits d'intérêts

Ron Perozzo, c.r.
Commissaire aux conflits d'intérêts, Province du Manitoba
405, Broadway, bureau 1015, Winnipeg (Manitoba) R3C 3L6
Tél. : 204 948-1018

COMMISSAIRE AUX CONFLITS D'INTÉRÊTS RAPPORT ANNUEL 2011

La Loi sur les conflits d'intérêts au sein de l'Assemblée législative et du Conseil exécutif du Manitoba est la principale loi de la province qui fournit des normes visant à aider les députés à agir de manière appropriée dans l'exercice de leurs fonctions.

En vertu des dispositions de la *Loi sur les conflits d'intérêts au sein de l'Assemblée législative et du Conseil exécutif* du Manitoba, chaque député doit, dans les 15 jours suivant l'ouverture de chacune des sessions de la Législature, transmettre au greffier de l'Assemblée législative un état de ses biens et droits, conformément à l'article 12 de la *Loi*.

De plus, chaque député doit rencontrer le commissaire aux conflits d'intérêts afin de s'assurer que la divulgation est satisfaisante et d'obtenir, au besoin, des conseils concernant ses obligations sous le régime de la *Loi*.

Je suis heureux d'annoncer que les députés ont été une fois de plus très coopératifs. En octobre et en novembre, j'ai rencontré tous les 57 députés. La majeure partie des rencontres a eu lieu au cours des séances de la Législature du mois d'octobre, et j'aimerais exprimer ma gratitude aux députés qui se sont tous montrés très coopératifs pour organiser ces rencontres durant une période relativement courte. Cette année, il y avait 14 nouveaux députés en raison de l'élection d'octobre. J'ai été heureux de rencontrer chacun de ces nouveaux députés enthousiastes.

Comme d'habitude, au cours de l'année, j'ai eu de nombreuses conversations avec des députés concernant diverses questions relatives à la *Loi*. Aucun avis formel n'a été demandé cette année.

En septembre, j'ai assisté à la rencontre annuelle du Réseau canadien des commissaires aux conflits d'intérêts qui a eu lieu à Victoria. Comme je l'ai indiqué l'année dernière, cette occasion de rencontrer des commissaires d'autres

provinces ou territoires et d'entendre certains des experts les plus éminents dans le domaine des conflits d'intérêts était des plus précieuses. Il est difficile de ne pas en apprendre davantage au cours des discussions avec les membres du Réseau sur les pratiques exemplaires et sur ce qui fonctionne le mieux dans diverses mesures législatives. Les rapports personnels établis permettent de bénéficier d'une vaste expertise, au besoin.

En conclusion, en plus de reconnaître la coopération des députés et de leur personnel quant à l'organisation des rencontres, je souhaite aussi remercier M^{me} Holly Mackling et M. Fred Bryans du bureau de la Direction de l'administration et des finances de l'Assemblée législative du Manitoba pour leur aide au cours de l'année passée.

Le tout respectueusement soumis,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Ron Perozzo', written in a cursive style.

Ron Perozzo, c.r.

